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  in de roos  
        Jaargang 03 

        Februari 2017                                                

 

PvdA Nieuwsbrief  

Hierbij het tweede nummer van de derde 

jaargang van de PvdA Nieuwsbrief van de 

afdeling Bergen!  

Discussieert u graag mee, reageer dan naar 

johanne.pvda@ziggo.nl. U krijgt altijd een 

reactie op uw actie.  
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Bericht uit de fractie 

door André van der Leij fractievoorzitter 
De lente is in aantocht. De zon komt er steeds 

meer bij. Winter laten we achter ons. Tijd om 

even te reflecteren en vooruit te kijken. De  

 

 

laatste paar maanden zijn in de gemeenteraad 

een paar belangrijke besluiten genomen. Voor 

Bergen Centrum is voor de Harmonielocatie het 

plan de Zeven Dorpelingen gekozen. Ook is in 

december een besluit genomen over de plek 

voor de nieuwe voetbalvelden in de Egmonden. 

Beide besluiten maakte nogal wat beroering los 

binnen de dorpen. Nu is politiek natuurlijk 

zeker niet altijd een kwestie van ‘even doen’. 

Het vraagt om draagvlak zoeken en veel inzet 

om de plannen uit te dragen. 

Bewonersparticipatie is tegenwoordig een 

sleutelwoord. Dan gaat het voor de fractie om 

het afwegen van belangen, goed luisteren en 

uiteindelijk een beslissing nemen waarbij je van 

mening bent dat het Algemeen Belang het best 

gediend is. Lijkt dat soms een eenvoudige keus,  

nu vraagt dat vaak een brede discussie. Nadat  

de keus gevallen is komen de emoties los. De 

sociale media doen dan hun werk. In onze 

gemeente lijkt dat de laatste tijd wel eens op 

een strijd die de redelijkheid ver te boven 

gaat. Ook binnen de raad kan dit de onderlinge 

verhoudingen behoorlijk op scherp zetten. Met 

nog ruim één jaar te gaan voor de volgende 

raadsverkiezingen is het tijd om met elkaar de 

balans op te maken van hoe we de gemeente 

willen besturen en de beste besluiten willen 

nemen. Voor onze fractie is dit een belangrijk 

aandachtspunt binnen onze traditie van 

‘bestuurderspartij’. Of is dit niet meer 

genoeg? Voor de komende 2e Kamer 

verkiezingen zie je ook de verschuiving naar 

het altijd in contact staan met je kiezers. Het 

gekregen mandaat na de verkiezingen duurt ‘24 

uur’. De komende maanden zullen we ook lokaal 

ons alvast moeten voorbereiden op de 

verkiezingen van maart 2018. Natuurlijk zijn 

we een ledenpartij maar de kiezers geven het 

mandaat. Weten we de weg nog naar onze 

mensen waarvoor we de politiek zijn ingegaan. 

Ruim een jaar geleden was ik op het landelijk 

congres van Lokaal Bestuur van de PvdA. De 

Wibautlezing van Ilco van der Linde had de 
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titel ‘Idealisme werkt’. Hierin ging hij op zoek 

naar een nieuwe betekenis van de sociaal 

democratie. Wat is ons bindend verhaal, welke  

focus hebben we op landelijke zaken maar ook 

lokaal. Over twee weken weten we een beetje 

waar we nu staan als partij in het politieke 

leven. Regeren levert niet altijd een bonus het 

lijkt eerder op een strafexpeditie uit te 

komen. Het politieke krachtenveld wordt 

verwacht ik nog meer een versplintering van 

allemaal kleine minderheden. Zelfs de grootste 

partij zal dan een minderheidspartij zijn. 

Natuurlijk zal die hard roepen wij zijn de 

grootste dus hebben wij gewonnen en aan ons 

het initiatief. Bescheidenheid is meer op zijn 

plaats. Maar ja, zo werkt het politiek niet.  Of 

waait er straks nu echt een andere wind: 

Verbinden en niet polariseren! Kan om te  

beginnen het politieke links zich verbinden:  

45 klinkt heel anders dan 3 x 15. Verschillen 

zijn er natuurlijk maar zoek naar de 

gemeenschappelijke delers. Laat je niet 

wegsturen op die paar verschillen. De andere 

kant neemt het zo van je over.  

Nog een jaartje gemeente politiek met dorpse 

perikelen. Niet onbelangrijk want de zaken 

dichtbij raken ons soms het meest. Toekomst 

van het Slotkwartier in Egmond aan de Hoef, 

Plannen voor Schoorl Centrum, het Oude Hof in 

Bergen, deze zaken komen eraan. Het zal ook 

zeker wel weer de lokale pers gaan halen. Met 

een andere kijk op samen de gemeente 

besturen in een meer verbindend perspectief. 

Voor en door de inwoners van onze gemeente.  

 

Burgers Betrekken 

door Karin Kindt raadslid 
Het is net alsof er meer bomen dan andere 

jaren gekapt of gesnoeid worden. Het 

rigoureuze kappen in de Schoorlse duinen en 

langs de Egmonderstraatweg in Egmond is 

nodig om natuur een betere kans te geven. Zo 

wordt ons verteld door medewerkers van PWN 

en Staats Bosbeheer. 

 

 

Het verstuiven van de grond moet andere 

planten en diertjes een kans geven. 

Daar is zelfs een hek voor aangelegd langs de 

Egmonderstraatweg. De tunnel onder de weg, 

zodat dieren veilig kunnen oversteken is vorig 

jaar al aangelegd, gelijk met de herprofilering. 

Zo komt er een (veilige) verbinding tussen de 

duingebieden. Als ook het Egmondia terrein 

natuurgebied wordt, is het een aaneengesloten 

gebied. 

Toch lastig uit teleggen als je opeens je 

vertrouwde wandelgebied zo ziet veranderen. 

De veranderingen dienen de natuur en eigenlijk 

kunnen we daar niet tegen zijn. Maar 

veranderingen accepteren is gewoon lastig en 

daar moeten  bestuurders veel meer rekening 

mee houden. Dus niet pas gaan uitleggen als de 

vergunningen al verleend zijn. Overal wordt  

geroepen en geschreven ”Betrek de mensen bij 

hun woongebied”. Maar de uitvoering daarvan is 

lastig en gaat niet altijd goed. Er wordt op dit 

moment nieuw beleid over het openbaar groen 

opgezet en daarin zal grote aandacht zijn voor 

hoe inwoners zelf  in die ruimte kunnen 

meedenken en meewerken.  

De Eeuwigelaan in Bergen is een doorgaande 

verbinding tussen Bergen aan Zee en Egmond 

en vice versa. En zeker in het seizoen is het 

druk met fietsverkeer. 

Het fietspad in beide richtingen is niet veilig 

en daar hoef je alleen maar over te fietsen 

omdat te merken; een duur onderzoek om dat 

te bevestigen is niet nodig. De aanwonenden 

zijn tevreden met hun prachtige weg, maar aan 

een doorgaande weg worden andere eisen 

gesteld dan aan een oprijlaan. Er is immers ook 

sprake van algemeen belang! 

Er zijn bijeenkomsten geweest waar 

betrokkenen, zoals aanwonenden, fietsbond , 

Zeiler stichting en bewonersverenigingen 

vertegenwoordigd waren in een 

Klankbordgroep. In april zullen we zien wat er 

uit is gekomen! 

Laten we ervan uitgaan dat het collegevoorstel 
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door de Klankbordgroep gedragen zal worden 

en dat alle weggebruikers veiliger gebruik 

kunnen gaan maken van deze mooie laan. 

Maar ook hier zullen dan bomen verdwijnen 

denk ik. Maar als er bomen worden gekapt en 

kosten worden gemaakt opdat de beestjes 

veilig de Zeeweg kunnen oversteken, waarom 

dan niet voor de fietsers? Zijn deze soms te 

min, zij maken toch ook deel uit van de natuur? 

 

Eerlijkheid 

door Ed Bausch bestuursvoorzitter 
O, hoe graag zou je willen dat onze partij toch 

gezien, beloond wordt voor de moeite die we 

hebben genomen om vanuit het kabinet 

Nederland door de afgelopen vier jaar heen te 

loodsen. Onze ministers steeds beoordeeld als 

de besten van het kabinet. En o, wat zou het  

mooi zijn als er een links georiënteerde 

regenboogcoalitie mogelijk zou worden. Vijf 

partijen van zo rond de 15 zetels...dan moet 

het kunnen. 

Hoe bizar is toch de tijdgeest, waarin zoveel 

kiezers niet voor een gedachtegoed gaan, maar 

voor individuele issues, of ongenuanceerd 

gebral over vluchtelingen. En daarbij heel veel 

oneerlijkheid op de koop toe nemen? 

Ook in onze partij leeft de discussie hoe je om 

moet gaan met al het schreeuwen, als je daar 

zelf niet zo van bent. 

Van Diederik Samsom kun je veel zeggen: hij 

was bij aantreden van het kabinet wel zo 

eerlijk dat hij zei: ‘we gaan niet allemaal leuke 

dingen doen, maar we proberen er wel zoveel 

mogelijk PvdA uit te slepen’. 

Ik ben trots lid te zijn van een partij waar het 

woord ‘eerlijk’ vaak opduikt. Met ‘eerlijk’ in het 

beleid werk je als politicus voor iedereen. En 

dat is heel iets anders dan bij de VVD, die in 

mijn ogen niet meer de liberale partij van ooit 

is met ook nog een sociale kant. Het is 

eenduidige belangenbehartiging geworden. Als 

dat in een kabinet, in het beleid langdurig de 

overhand krijgt gaat het met een land de 

 

 

verkeerde kant op, vroeger of later. Dat is 

mijn stellige overtuiging. 

Van jongsafaan zijn mijn roots rood en dat zal 

nooit veranderen, nooit! 

En bij velen van u, onze leden van Camperduin 

tot en met de Egmonden, zal dat net zo zijn. 

Dat weet ik zeker. 

Als afdelingsvoorzitter pieker ik me suf: hoe 

krijgen wij u in beweging, om straks te kunnen 

deelnemen aan gemeenteraadsverkiezingen?  

Die zijn over een jaar. Uw beweging, uw hulp 

om tot een kandidatenlijst te komen is 

onmisbaar. Anders kan de afdeling Bergen 

NIET deelnemen aan de komende 

gemeenteraadsverkiezingen. 

Daar ben ik heel eerlijk in. 

Laat me weten wat u kunt bijdragen: 

Tips over leden/kiezers in uw omgeving die 

wellicht willen gaan bijdragen, bestuurlijk of op 

een vertegenwoordigende positie in de 

gemeenteraad en de commissies. 

Dringend hebben we uw bijdrage nodig. 

We hadden de vorige keer bijna 3.000 

stemmers op de PvdA in onze gemeente. 

Help ons hen te vinden zodat we hen kunnen 

horen, hen kunnen polsen. 

Het is dringend en ook daar ben ik heel eerlijk 

in! 

Ed Bausch bestuursvoorzitter 

edbausch@planet.nl 06 20551899 

 

Stemwijzer 

door Jaap Terpstra PvdA lid 
Alle leiders van de partijen kwamen bij de 

start van de stemwijzer- uiteraard goed op de 

hoogte van hun verkiezingsprogramma’s- uit bij 

hun eigen partij. Als lang betalend en lang 

twijfelend lid, ik denk vanaf 1980, was ik 

benieuwd of ik ook bij mijn partij zou uit 

komen. Spontaan en snel gaf ik mijn mening 

over de stellingen aan de stemwijzer door. De 

stemwijzer gaf mij digitaal het volgende 

advies: stem Groen Links, mocht je 

onoverkomelijke bezwaren hebben tegen de 
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haarlokken van Jesse Klaver, stem dan de 

Partij van de Dieren, mocht je onoverkomelijke  

bezwaren hebben tegen het one–issue achtige 

karakter van de Partij van de Dieren, stem dan 

SP, mocht je onoverkomelijke bezwaren 

hebben tegen het te nationalistisch getinte 

karakter van de onderlinge solidariteit van de 

SP, stem dan op Artikel 1, mocht je 

onoverkomelijk bezwaren hebben tegen de 

onervarenheid van deze nieuwe partij, ondanks 

mijn sympathie voor Sylvana, stem dan Partij 

van de Arbeid. Eindelijk, ik ben er. De 

stemwijzer adviseerde mij het niet in mijn 

hoofd te halen om op de VVD, PVV, CDA,VNL 

te stemmen. Die partijen vormden de laatsten 

4 met bijkans dezelfde percentages. Dit legt 

tegelijkertijd de onvolkomenheid van de  

stemwijzer bloot. Mijn onderlinge voorkeuren 

zijn ondanks dezelfde percentages 

levensgroot. Om het fysiek te maken: ik 

omhels, nou jah, eerder Buma dan Wilders. Aan 

Rutte durf ik niet te komen. Duidelijk maakt 

mijn stemwijzer dat Asscher zijn pijlen niet op 

Jesse Klaver en Emile Roemer moet richten, 

daartoe zijn betere kandidaten te vinden. Mijn 

voorkeur gaat uit naar een links-liberaal 

alternatief. Maar dit even terzijde. In de Sir 

Edmund (Volkrant, 18 februari 2017) staat een 

bespreking van het boek: Haalt de PvdA 2025? 

Ik citeer één van de schrijvers:” PvdA`ers zijn 

buitengewoon lief. Ze zijn vriendelijk, 

toegankelijk en vaak dragen de vrouwen van die 

leuke Scandinavische asymmetrische pakken in 

moeilijke kleuren als oker of iets tussen paars 

en fuchsia in, en een ketting met bijvoorbeeld 

één enorme foam-rubberen driehoek er aan. 

Lieve, culturele, creatieve types zijn het, types 

docent Nederlands en dat was op school mijn 

lievelingsvak ” en verder “PvdA`ers zijn 

praktische idealisten, ongevaarlijk en niet 

hooghartig. Allemaal fijne eigenschappen” en 

verder” Als we allemaal onze innerlijke 

PvdA`ers iets vaker laten spreken zou de 

wereld er een stuk mooier uitzien, dat is zeker.  

 

 

Maar of de PvdA 2025 haalt, interesseert me 

weinig. Als die mensen maar blijven.” Ik wist  

het weer, mijn twijfel verdween, de 

stemwijzer laat ik links liggen. Op 15 maart ga 

ik weer braaf op mijn Partij stemmen en ik 

weet waarom, lieve mensen.  

  

Aan de randen van ons schap 

door Marjan Leijen  
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier 
Aan de oostkant van ons werkgebied 
Aan de IJsselmeerkant moet HHNK 

dijkversterking voorbereiden voor het stuk 

tussen Hoorn en Amsterdam. De zogenaamde 

Markermeerdijken. Deze zijn in 2006 

afgekeurd door het rijk. HHNK vormt met 

twee aannemers de Alliantie Markermeerdijken  

om tot ontwerp en uitvoering van de 

dijkversterking te komen. Er zijn 16 dijkvakken 

met elk hun eigen problemen en mogelijke 

oplossingen. Die variëren van een 

binnenwaartse versteviging van de dijk tot een 

vooroever aan de waterkant. 

Naast de Alliantie bestaat de Adviesgroep 

Markermeerdijken met belangenvertegen-

woordigers van 40 groeperingen, van bewoners 

tot natuur en bedrijfsleven. Zij hebben zich in 

een recent advies uitgesproken naar de 

Alliantie en het bestuur van HHNK. 

Behoud historische waarden, water aan de dijk, 

(bestaande) natuur en kleinschalige recreatie. 

Dat zijn in het kort de aanbevelingen. 

Daarnaast wordt geadviseerd over de periode 

van uitvoering en over samenwerking in 

toekomstige projecten. 

Buiten de Adviesgroep zijn er groepen 

inwoners die zich concreet over hun eigen 

dijkvakken buigen en daarover zorgen hebben. 

In het bijzonder gaat het om Scharwoude, 

Uitdam en Durgerdam. De Alliantie neemt voor 

een aantal trajecten meer tijd om met een 

aanvaardbaar voorstel te komen. In een 

bijeenkomst op het waterschap werd onlangs 

een presentatie gegeven over de stand van  
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zaken. De ontwerpen van de 16 trajecten 

komen in het voorjaar 2017 ter inzage te  

liggen. Daarna gaan wij, algemeen bestuur 

hierover beslissen. 

Uiterlijk in 2021 moet de dijkversterking klaar 

zijn. 
Aan de westkant van ons werkgebied 
Het kustpact is een samenwerkingsverklaring 

tussen rijk, natuurorganisaties en decentrale 

overheden (provincies, waterschappen en 

gemeenten). Hierin staan afspraken over het 

gebruik van de kust. Het pact is opgesteld nav 

de commotie vorig jaar toen het kabinet de 

regels over het gebruik van de kust bij de 

provincie en de gemeente wilde beleggen. Het 

ging toen voornamelijk over extra  

bebouwingsmogelijkheden en jaarrond- 

pavillioens. In korte tijd werden meer dan 

100.000 handtekeningen gezet voor de actie 

"Bescherm de Kust". De minister heeft na de 

commotie in het land en in de tweede kamer 

het initiatief ingetrokken en aangekondigd dat 

ze zou gaan werken aan een kustpact. Dit ligt 

nu voor. De betrokken waterschappen hebben 

de dijkgraaf van Delfland naar voren geschoven 

om aan de besprekingen deel te nemen. Via hem 

gaan de opmerkingen van ons naar dat overleg. 

Voor ons is van belang dat de waterveiligheid is 

geborgd alsook de instandhouding van de 

natuurlijk kustlijn met de karakteristieke 

duinen rijen. Er worden rust en reuring zones 

benoemd om de verschillende soorten 

recreatie te kunnen laten plaatsvinden. In 

principe wordt bebouwing niet toegestaan in de 

duinen en op het strand, met uitzondering van 

de bestaande en reeds vergunde 

ontwikkellocaties. 

De gemeente Bergen tekent het kustpact niet. 

De gemeenteraad heeft in meerderheid 

gesteld dat de structuurvisie van het rijk 

(windmolens in het zicht van de kust) haaks 

staat op het kustpact (natuurbeleving en vrij 

uitzicht). Een duidelijk signaal. 

Schagen heeft het kustpact wel getekend. De  

 

 

gemeenteraad heeft zorgen over de 

onbelemmerde voortgang van de ontwikkeling  

van Petten en vraagtekens bij de zonering maar 

gaat uit van goed overleg met de provincie op 

dit punt. 

HHNK is tegen de verdere jaarrondexploitatie 

van vakantiewoningen op het strand, zoals bij 

Petten voorgesteld. Geen bebouwing in de 

duinen en duidelijke afspraken over rust en 

reuring zones. Verdere uitwerking vindt plaats 

door de provincies in hun verordeningen. 

Aan de noordkant van ons werkgebied 
Op Texel wordt de Waddenzeedijk versterkt, 

deels met een zandige oplossing voor de Prins 

Hendrikdijk. Dat traject loopt, met 

uitzondering van het stuk versterking bij  

NIOZ (Nederlands Instituut voor Onderzoek 

der Zee) in polder 't Horntje. NIOZ ligt 

buitendijks en wil graag binnendijks gebracht. 

Er is een alternatief doorgerekend en het 

wachten is nu op de diverse belanghebbenden 

om het financiële gat te sluiten. Op het 

moment van schrijven hebben de ministeries 

van OCW en I&M en de gemeente Texel 

bijdragen toegezegd, die nog niet dekkend zijn. 

De portefeuillehouder Kees Stam is positief 

over de afloop van de onderhandelingen die nog 

gaande zijn. 

 

Kappen! (of niet…?)  

door Aukelien Jellema Provincie PvdA nh 
Op maandagmiddag 27 februari werd in de 

commissie Natuur-Landbouw-Milieu (NLM) het 

onderwerp ‘al dan geen kap van bomen in de 

Schoorlse duinen’ besproken. Inzet van de 

discussie was de uitvoering van het 

‘Inrichtingsplan’ van Staatbosbeheer (SBB) 

voor een flink stuk van de Schoorlse duinen. 

SBB wil in 3 fases (die tot ver na 2020 

doorlopen) stukken bos omvormen tot andere 

natuur; stuifduinen. In dit alles is SBB de 

uitvoerende instantie voor de Provincie Noord 

Holland. 

Voorafgaande aan de vergadering werden door  
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een grote groep Schoorlse bewoners 14.000 

handtekeningen aangeboden aan gedeputeerde  

Adnan Tekin (foto). De bewoners (en al 

diegenen die hun handtekening hebben gezet) 

zijn fel tegenstander van kap van (in eerste 

instantie) 2% van de naaldbomen in het gebied 

en het omvormen tot de oorspronkelijke 

stuifduinen. Men vreest veel overlast van 

stuifzand maar ook ziet men niet graag de 

bomen (waarin veel gerecreëerd wordt) 

verdwijnen. Daarnaast vinden de bewoners dat 

de natuur en biodiversiteit die zich door de 

jaren heen in de Schoorlse bossen hebben 

ontwikkeld, niet verloren mag gaan ten behoeve 

van ándere natuur en biodiversiteit.  

De Schoorlse vinden dat de plannen lang erg 

onduidelijk zijn geweest. De titel 

‘Inrichtingsplan’, beschouwen zij als een 

eufemisme voor grootschalige kap. SBB 

daarentegen verdedigt de plannen met 

argumenten als ‘het terugbrengen van de 

oorspronkelijke duinen, meer (en 

oorspronkelijke) biodiversiteit terugbrengen 

en het beter vasthouden van water’. Omdat 

met de vele bomen die er in de laatste 100 jaar 

bij gekomen zijn, de verdroging van de bodem 

ernstige vormen is gaan aannemen. 

Twee partijen die allebei het beste met de 

Schoorlse duinen voorhebben maar desondanks 

lijnrecht tegenover elkaar staan. De commissie 

NLM moest er in de vergadering van 27 

februari zijn licht over laten schijnen. 

Voorafgaande aan de commissie hadden de 

bewoners al eerder met gedeputeerde Tekin 

gesproken. Een aantal van de bewoners die bij 

dat gesprek aanwezig waren geweest, maakten 

in de commissievergadering ook gebruik van 

het inspreekrecht. Na een uitvoerig uitwisselen 

van standpunten tussen de verschillende 

fracties in de commissie, heeft Gedeputeerde 

Staten (GS), bij monde van Tekin, aangegeven 

dat het in de bedoeling van GS blijft liggen om 

de eerste fase van uit Inrichtingsplan uit te 

gaan voeren. Juist ten behoeve van het  

 

 

terugbrengen van water in de duinen en het 

verhogen van de biodiversiteit. De tweede en  

derde fase (waarin nog meer bomenkap staat 

gepland) wordt vooralsnog bekeken of die wel 

uitgevoerd moeten gaan worden. Bovendien 

zegde Tekin een ‘omgevingsmanager’ toe die de 

bewoners veel beter gaat meenemen in de 

uitvoering van de plannen. Bétere communicatie 

en méér gelegenheid voor de bewoners om mee 

te denken en - praten. 

De fractie van de PvdA heeft in de 

woordvoering in de commissievergadering 

uitgesproken dat zij het betreuren dat er 

zoveel onduidelijkheden bestonden over de 

plannen en dat het ‘meenemen van de bewoners’ 

veel intensiever had moeten gebeuren. Het 

aanstellen van een Omgevingsmanager juicht de 

PvdA dan ook toe. De SBB-plannen, in ieder 

geval de eerste fase, beschouwen wij echter 

als goed. Juist omdat verdroging moet worden 

tegengegaan. De suggestie die sommige andere 

partijen in de commissie uitten dat de 

bomenkap uitsluitend bedacht is om ruimte 

voor stikstofdepositie mogelijk maken zodat 

elders in de regio megastallen kunnen 

verrijzen, acht de PvdA vergezocht. 

Megastallen zijn sowieso niet te verkiezen, ook 

al zou er depositie-ruimte voor zijn.  

Onze PvdA-fractie is vooralsnog tevreden met 

de status van de oplossing tot nu toe. Goede en 

blijvende communicatie met de Schoorlse 

bewoners is hierbij een sleutelbegrip. 

 

Lobbyen en zwijgen door alle partijen, niet 

nog meer wapens voor Europa! 

aangeleverd door Jaap Sterk PvdA lid 
Oplopende spanningen tussen het Westen en 

Rusland en angst voor terroristische aanslagen 

hebben de afgelopen jaren de lobby voor meer 

wapens de wind in de rug gegeven. Daar komt 

nu bij, dat Trump zegt niet langer te willen 

betalen aan Europese defensie omdat de 

Europeanen veel te weinig aan hun 

krijgsmachten zouden uitgeven. Maar de totale  
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militaire uitgaven van alle Europese landen 

samen ($241 miljard) zijn nu al veel hoger dan  

die van Rusland ($66 miljard). Het 

defensiebudget van de EU-landen samen is het 

op één na hoogste ter wereld, na de Verenigde 

Staten. Meer wapens maken Europa niet 

veiliger.  
 

Wapenaankopen onttrekken geld aan uitgaven 

voor bijvoorbeeld onderwijs, 

conflictpreventie en duurzame ontwikkeling. 

aangeleverd door Jaap Sterk PvdA lid 

Zaken die wel bijdragen aan een vreedzamer en 

veiliger wereld. Bovendien gebruiken Europese 

landen hun wapens de afgelopen decennia 

vooral voor militaire interventies. Vaak met 

rampzalige gevolgen, denk aan de 

bombardementen op Libië, die het land verder 

in een burgeroorlog stortte. Voor de rest van 

de wereld betekent meer Europese bewapening  

vooral een grotere dreiging. 

Op 15, 16 en 17 februari kwamen wapen-

industrie en Europese krijgsmachten bijeen in 

Amsterdam om te praten over bewapening,  

wapenexportbeleid en nieuwe EU-financiering 

voor militair onderzoek. Ze noemen het 

'European Defence Procurement'. Het is een 

bijeenkomst waar de wapenindustrie en 

krijgsmachten hun banden verder aanhalen. 

 

Stop Wapenhandel organiseerde een picketline 

bij de 'European Defence Procurement' als 

protest tegen steeds meer geld voor wapens. 

Dat was woensdag 15 februari jl. 

Van Leijenberghlaan 221 Amsterdam. 

 
Geef uw mening en/of commentaar!  

Karin Kindt webmaster PvdA Bergen  
 

Doet u mee? Geef uw mening en commentaar op 

de lokale, landelijke en wereldpolitiek op de 

website!  

Elke zinnige of zelfs onzinnige maar 

beschaafde bijdrage wordt geplaatst en wie  

weet krijgt u weerwoord of juist  

 

 

medestanders. 

Een respectabele partij als de PvdA - met een    

wethouder! - doet mee in het publieke debat  

en de leden zijn dan de gangmakers!  

Stuur uw bijdrage naar kindt1947@gmail.com  

en beleef na plaatsing uw eigen 'fifteen 

minutes of fame'!  

 

Levendige discussies! 

Interesse in (brede) fractiebijeenkomsten  
en/of visiewerkgroepen? 
Wilt u een brede fractiebijeenkomst bijwonen 

en /of aan een van de visiewerkgroepen deel-  

nemen? Dat kan, vrije toegang en het verplicht 

u tot niets! De (brede) fractiebijeenkomsten 

zijn net zoals de fractiebijeenkomsten op 

maandagavond. De fractiebijeenkomsten vanaf 

20.00 uur in de Jan Ligthartstraat. De brede 

fractiebijeenkomsten ook in de Jan 

Ligthartstraat en ook vanaf 20.00 uur. De data  

in 2017 voor de brede (thematische) 

fractiebijeenkomsten zijn op: 

27-3 / 15-5 / 19-6 / 10-7 (res.)  

 

De visiewerkgroepen 

Volkshuisvesting  vacature 

Het dorpshart Schoorl André van der Leij 

Sociaal Beleid  Johanne Hendriks 

    Karin Kindt 

Voor de visiewerkgroepen kunt u zich opgeven 

bij de redactie johanne.pvda@ziggo.nl 

            Samen bouwen 

      aan een stevig PvdA fundament 

Hebt u vragen / opmerkingen stuur uw bericht 

naar johanne.pvda@ziggo.nl  

of bel 06-51980614 

Wilt u meer weten over de PvdA afdeling 

Bergen? Kijk op www.bergen.pvda.nl. 

Meer weten over de besluitvorming binnen de 

gemeente Bergen? 

Kijk op www.raadbergen.nh.nl  

Bent u geen lid van de PvdA en leest u deze 

nieuwsbrief toch? U kunt zich aanmelden voor 

deze nieuwsbrief bij johanne.pvda@ziggo.nl. 
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